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Ad 17 

Sprawy różne 

 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta 

i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi  
 

Członek Komisji – Iwona Kołos zapytała, ile Miasto zaoszczędziło w sytuacji związanej  

z pandemią na pracy nauczycieli, poprzez niewypłacenie wielu nauczycielom nadgodzin. 

Poprosiła o porównanie dwóch przedziałów czasowych: styczeń, luty, marzec 2020 r. oraz 

kwiecień, maj, czerwiec 2020 r. 

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że informacja zostanie udzielona po uzyskaniu ze szkół danych 

dotyczących wysokości kwot wypłaconych nauczycielom  w  ramach nadgodzin w okresach 

styczeń - marzeń 2020 r. i kwiecień - czerwiec 2020 r. 

 

Członek Komisji – Krzysztof Grygoruk zwrócił się z prośbą o udostępnienie 

korespondencji z firmą projektową „Niezapominajka”, która uczestniczy w realizacji zadania 

z Budżetu Obywatelskiego z poprzedniego roku. Chodzi o korespondencję dotyczącą 

uwzględnienia w projekcie tych elementów, które mają tam się znajdować. 

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że przedłożył kopię prowadzonej korespondencji w powyższej 

sprawie, która stanowi załącznik do niniejszego zestawienia. 

 

 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 

Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta Bielsk 

Podlaski 
 

Temat wynikający z planu pracy Komisji 

Informacja o stanie zaawansowania inwestycji miejskich zaplanowanych do realizacji 

na 2020 r. 

 

Członek Komisji Tomasz Hryniewicki zwrócił się z następującymi pytaniami: 

 

1. Co mają zrobić mieszkańcy remontowanych ulic, gdzie nie można podłączyć się do 

tzw. „burzówek”, żeby wody opadowe nie zalewały im piwnic? Radny dodał, że 

przedmiotowy problem dotyczy m. in. ul. Grunwaldzkiej.   

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że woda opadowa i roztopowa z posesji musi być 

zagospodarowana na jej terenie i jest to powinność właściciela. Zgodnie z art. 234 ust.1 pkt 2) 

Ustawy Prawo wodne, tj. Dz.U. z 2020r. poz. 310 z późn. zm., właściciel gruntu nie może 

odprowadzać wód oraz wprowadzać ścieków na grunty sąsiednie. Obecnie można zbierać 

deszczówkę: 

- w zbiornikach na deszczówkę – nadziemnych lub podziemnych. Może to być beczka, ale 

lepiej specjalny zbiornik (z tworzywa sztucznego czy ceramiczny) przeznaczony na wodę. 

- drenaż rozsączający- układ drenów ułożonych pod powierzchnią terenu. 
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- w zbiorniku z instalacją rozsączającą- to musi być specjalnie do tego zaprojektowany 

zbiornik, który będzie miał wpust na zbieranie deszczówki, np. z systemu rynnowego oraz 

wypusty  na wyprowadzenie drenażu rozsączającego. 

- skrzynki rozsączające – to bardziej zaawansowana forma zbiornika na deszczówkę                                   

z drenażem.  W tym przypadku woda jest magazynowana w skrzynkach, do których woda jest 

doprowadzana rurą z drenażu lub odwodnienia nawierzchni. 

- odwodnienia liniowe – to sposób odprowadzania nadmiaru wody z płaskich powierzchni 

innych niż dach. Wzdłuż np. podjazdu, tarasu czy chodnika umieszcza się specjalne koryta 

zabezpieczone rusztami. 

- studnie chłonne – specjalne zbiorniki wkopane w grunt – zbierają deszczówkę i ją 

rozprowadzają. 

- oczko wodne – to bardzo dzisiaj popularny i przy okazji niezwykle atrakcyjny sposób                              

na zagospodarowanie deszczówki. 

 

2. Jakie prace będą wykonywane w ul. Mikołaja Reja, która została rozkopana na 

przełomie 2018 i 2019 r. i od tego czasu żadne prace nie są tam prowadzone? 

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że w ulicy Mikołaja Reja, w latach 2021 - 2022, zostanie 

przebudowana kanalizacja deszczowa i pozostała część sieci wodociągowej oraz odtworzona 

nawierzchnia asfaltowa wraz z obustronnymi krawężnikami. Zgodnie z harmonogramem 

realizacji robót przedłożonym przez wykonawcę kanalizacja deszczowa, sieć wodociągowa 

oraz nawierzchnia jezdni w przedmiotowej ulicy planowana jest do wykonania w 2021 r. 

 

3. Czy prawdą jest, że do budowy ul. Harcerskiej wykorzystywano elementy betonowe 

pozyskane z wcześniejszej rozbiórki studni ściekowych? 

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że Miasto Bielsk Podlaski nie posiada informacji aby do budowy 

ul. Harcerskiej wykorzystano elementy betonowe pozyskane z wcześniejszej rozbiórki studni 

ściekowej. Wbudowane materiały powinny bezwzględnie być nowe i powinny być 

dopuszczone do stosowania w budownictwie tj. posiadać odpowiednie certyfikaty, deklaracje 

zgodności, atesty. W celu weryfikacji jakości wbudowanych materiałów budowlanych są 

ustanowieni Inspektorzy Nadzoru różnych branż. 

 

4. Czy prawdą jest, że w ul. Emilii Plater nie będzie nawierzchni asfaltowej, a będą płyty 

budowlane? 

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że nawierzchnia w ulicy Emilii Plater będzie odtworzona jako 

asfaltowa wraz z obustronnymi krawężnikami. 

 

 

 

 

Komisja wnioskuje o wprowadzenie zmiany w Statucie Miasta Bielsk Podlaski poprzez 

dodanie punktu w rozdziale 13, §83, punkt 4 o treści: "Interpelacje mogą być również 

zgłaszane w formie ustnej podczas trwania sesji Rady Miasta".  
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Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta przedkłada następującą opinię prawną w przedmiotowej sprawie: 

Podstawa prawna: 
1) ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020r. poz. 713) dalej, 

jako „u.s.g.”; 

2) Uchwała nr XLVI/303/2014 Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 24 czerwca 2014 r. Statut 

Miasta Bielsk Podlaski (Dz. Urz. Woj. Podl. z 2019r., poz. 740), dalej, jako „Statut”.  

Stan prawny: 
Zgodnie z §83 ust. 1 pkt 1 Statutu radny ma prawo składania interpelacji, które wedle  

§83 ust. 3, kierowane są w formie pisemnej do Przewodniczącego, który niezwłocznie 

przekazuje je Burmistrzowi.  

Powyższe postanowienia Statutu stanowią powielenie obowiązującego brzmienia  

art. 24 u.s.g., zgodnie z którym, w sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować 

interpelacje i zapytania do wójta. Interpelacja dotyczy spraw o istotnym znaczeniu dla gminy. 

Interpelacja powinna zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jej 

przedmiotem oraz wynikające z niej pytania. Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie wójtowi. Wójt, lub osoba przez 

niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż  

w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania.  

Obowiązująca treść art. 24 u.s.g. została wprowadzona nowelizacją ustawy z dnia  

11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli  

w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych 

(Dz. U. z 2018 r. poz. 130), która weszła w życie w dniu 31 stycznia 2018 r. Przed wejściem 

w życie nowelizacji, to statuty gmin regulowały formę składania interpelacji, w tym 

dopuszczalność formy ustnej.  

Aktualnie obowiązujące postanowienia art. 24 u.s.g. nie mają charakteru dyspozytywnego  

i nie mogą być modyfikowane przez postanowienia Statutu. Forma pisemna interpelacji jest 

jedyną ustawowo dopuszczalną formą. Obowiązek zachowania zasady pisemności interpelacji  

w istocie ma zapewnić prawidłową realizację funkcji interpelacji, poprzez umożliwienie 

radnemu przedstawienia stanu faktycznego, upublicznienia treści interpelacji i dla celów 

dowodowych. 

 

Członek Komisji Emil Falkowski zwrócił uwagę na zaniedbane, wyschnięte drzewa  

w okolicy Placu Ratuszowego, wzdłuż ul. Kościelnej. Radny zwrócił się z prośbą  

o interwencję w tej sprawie.  

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że po przeprowadzeniu oględzin nie potwierdzono, że drzewa 

rosnące na przedmiotowym terenie są „zaniedbane, wyschnięte”. Korony dwóch drzew 

gatunku lipa rosnących naprzeciw sklepu „Stokrotka” obecnie w większości są pozbawione 

liści. Nie oznacza to obumarcia drzew. Jesienne opadanie liści jest bowiem cechą osobniczą  

i zdarza się, iż z drzew tego samego gatunku liście opadają w różnym czasie. Nadmienia się, 

iż w kończącym się okresie wegetacyjnym w koronach obu lip rozwinęły się liście i nie 

stwierdzono oznak obumierania drzew.  

Po wnikliwym rozpatrzeniu sprawy potwierdzono zasadność usunięcia 1 drzewa gatunku lipa 

(kolejno drugie drzewo od skrzyżowania z ul. Mickiewicza, rosnące w pasie drogowym ul. 

Kościelnej). W rozwidleniu konarów stwierdzono bowiem ubytek otwarty i wypróchnienie 

oraz ubytki kory na konarach. Usunięcie drzewa będzie możliwe po uzyskaniu zezwolenia 

Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Białymstoku. Stwierdzono także 
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zasadność wykonania cięcia pielęgnacyjnego korony drugiej lipy, a także jesionu rosnącego 

na terenie Placu im. Jana Pawła II. 

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zwrócił się z prośbą o uprzątnięcie ścieżki rowerowej 

w kierunku miejscowości Dubiażyn z zalegających liści, które są śliskie i stwarzają 

niebezpieczeństwo dla rowerzystów.  

 

Stanowisko Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta informuje, że w najbliższych dniach zostanie ona oczyszczona przez służby 

miejskie. 

 
 BURMISTRZ MIASTA 

 

       /-/ Jarosław Borowski 


